
 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 
Lindbjergskolen 

  

Mødedato: 24.10.19 kl. 18.00 – 20.00 
Afholdes afd. Hammerum 

Næste møde: 25.11.2019 kl. 18.00 - 20.00 
Afholdes afd. Gjellerup 

Deltagere: Hans Stampe Frederiksen, René Dupont, Uffe Hvid, Kristina Genz, Sine Berg 
Johansen, Stine Niebuhr Henriksen, Louise Hartung, Søren Haubjerg Sørensen, Anne Niese 
(medarb.), Mathilde (elev), Erik Søgaard, Henning Busted og Palle Nielsen. 
 
Afbud: Bjarke Stagstrup, Alex Damgaard, Mikael Bjørnskov, Lea Geiger, Rikke Binderup 
Damm, Helle Rømer (medarb.), Signe (elev) 
 

Dagsorden 
 

1. Nyt fra elevrådene 
2. Fællesskabsstrategi 
3. Aula 
4. Frihed ved lærerfravær 
5. SFO-nyt 
6. Lindbjergskolen - byggeriet 
7. Meddelelser og orientering 
8. Evt. 

                                 

 Dagsorden Referat 

Ad 1. 
18.00 – 
18.10 

Elevrådene 
 

Arbejder med at etablere et fælles elevråd for 
Lindbjergskolen. Der forventes opstart på mandag. 
 
De to afdelingselevråd arbejder i øjeblikket begge 
med juleaktiviteter. 
 



Ad 2. 
18.10 – 
18.30 

Fællesskabsstrategi 
Herning Kommune er ved at 
lægge sidste hånd på en 
Fællesskabsstrategi, der 
skal erstatte 
Inklusionsstrategien. Der 
skal laves høringssvar. 
Sender materiale ud, hvis vi 
når at få det inden mødet. 
Der arrangeres møde for 
bestyrelsesmedlemmer den 
23. jan. 

 

Der har på kommunalt plan været arbejdet rigtig 
meget med det fælles-skabende mindset, og der er 
blevet kigget på mange inklusionsmuligheder, 
herunder de børn, der ligger i gråzonen mellem 
specialklasse og normalklasse, og fokus på, 
hvordan elever i specialklasserne kan gøres klar til 
at vende tilbage i normalklasserne. 
 
Fællesskabsstrategien har endnu ikke set dagens 
lys. 
Den 23. januar 2020 bliver alle skolebestyrelser 
inviteret til en præsentation af 
fællesskabsstrategien. 
 

 

Ad 3. 
18.30 – 
18.50 

Aula Aula er trådt i kraft mandag i uge 43. Selve 
kommunikationsdelen mellem skole og hjem 
fungerer udmærket, men især den del af skoleintra, 
der var med til at få skolen til at fungere, er ikke en 
del af Aula. Vi skal lære mange nye 
arbejdsprocedurer. 
 
Aula er baseret på en gruppeopdeling, man kan 
skrive til de elever, forældre og medarbejdere, der 
indgår i samme gruppe. En klasse, et fagudvalg 
eller et forældreråd er tre forskellige eksempler på 
grupper. 
 
Der har i dag været afholdt Aula-café på begge 
afdelinger. Langt de fleste forældre er kommet i 
gang med Aula, men nogle af de nye ’widgets’ driller 
stadigvæk. Det forventes løst snarest. 
 



Ad. 4. 
19.15 – 
19.30 

Frihed ved lærerfravær Guideline for vikardækning og aflysning af timer ved 
lærerfravær blev præsenteret. 
 
Det blev drøftet i hvilke tilfælde og på hvilke 
årgange undervisningen kan aflyses. Der er enighed 
i bestyrelsen om at aflysning af timer skal 
begrænses til et minimum. Der skal være en særlig 
opmærksomhed på at den samme klasse ikke bliver 
uforholdsmæssigt ramt. 
 
Skolens brug af tilkaldevikarer blev vendt. Der er på 
nuværende tidspunkt en blanding af uddannede 
lærere, pensionerede lærere, lærerstuderende og 
”4. g’ere”. 
 
Der blev efterlyst en statistik for aflyste timer og 
timer med vikardækning – også i et langsigtet 
perspektiv. 
 

Ad. 5. 
19.30 – 
19.35 

SFO-nyt Der kommer en udvidelse af den økonomiske 
ramme, således at der bliver kompenseret for den 
øgede åbningstid, som følge af den reducerede 
undervisning i skolen. 
 

Ad. 6. 
19.35 -
19.45 
 

Orientering om byggeriet 
af LBS 

Der har været afholdt møde omkring sikker skolevej 
til Lindbjergskolen fra både Hammerum og 
Gjellerup. Martin fra kommunens trafikafdeling 
havde lavet et godt forarbejde, og præsenterede de 
tiltag der er planlagt. Der er blevet lyttet rigtig meget 
til lokalområdets ønsker, særligt omkring 
rundkørslen ved Gjellerup og omkring Frølundvej. 

 



  Der kommer information ud til forældrene omkring 
anbefalede ruter til og fra skolen. Vi forventer at 
materialet er klart til åbent hus den 16. november. 
Der kommer skolepatruljer ved Hammerum 
Hovedgade. 
 
6. januar er der åbning og indvielse af den ny 
skole. Den officielle del, hvor skolebestyrelsen er 
inviteret til er kl. 13-14. 
 
Vi starter om morgenen på de to gamle skoler, 
mødes ved rundkørslen og går i fælles optog ned 
til Lindbjergskolen. Statsminister Mette 
Frederiksen forestår den officielle åbning. 
 
Der bliver åbent hus med en masse arrangementer 
i løbet af eftermiddagen, hvor biblioteket også 
indgår. 
 

Ad. 7. 
19.45 -
19.55 

Meddelelser og orientering Vi skal have lavet en brochure til uddeling i 
forbindelse med rundvisninger mv. Bestyrelsen 
gav tilsagn til at fotos af deres børn må indgå i en 
sådan brochure. 
 

Ad. 8. 
19.55 – 
20.00 

Evt. Skolernes motionsdag sidste dag inden 
efterårsferien foregik på og omkring 
Lindbjergskolen. 9. årgang havde overnatning på 
skolen som optakt til dagen og viste dagen efter de 
mindre elever rundt. Det var en kæmpe fornøjelse 
at se skolen med elever. Der var stor ros til 9. 
klasses elever. 
 

 

Ref. Henning 
  


